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Referat til bestyrelsesmøde d. 12. juni 2023 kl. 17.00-19.00 på BG 
 

Deltagere: Laura K Jensen (elev), Thea Halse (elev), Hanne Fonnesbæk, Signe Skovmand (Lærer), Kirsten 
Andreasen (Lærer), Martin Sanderhoff, Tommas Amstrup, Karina Thomsen, Annette Jensen 
(regnskabschef), Claus Kjeldsen (Rektor) og nyt medlem af bestyrelsen Dennis Jensen.  

Afbud: Bjarne Grøn, Lone Langballe.  

Referent: Klaus Daugaard (vicerektor)  

 

Velkommen til Dennis og kort præsentationsrunde af alle i bestyrelsen.   

 

1. Godkendelse af dagsorden og opfølgning referat fra mødet i marts 
Bilag 1: Referat af bestyrelsesmøde 2022-03-29. 

Referatet er godkendt og blev sent til underskrift.  

2. Konstituering af den nye bestyrelse. Kort orientering ved formand Tommas Amstrup 
Tommas er ny bestyrelsesformand.   
Lone Langballe er valgt til næstformand. Hun er blevet spurgt af rektor før mødet og blev valgt, 
selvom hun ikke var til stede.   
Velkommen til vores nye medlem, Dennis Jensen. 
 

3. Status på kapacitet og optagelse 2023 – ved rektor 
Bilag 3.1: Oversigt over første år med ny kapacitetsstyring for 2023-24 
Bilag 3.2: Rektors brev til STUK – Overvejelser om den centrale fordeling af stx og hf-ansøgere 
Bilag 3.3: Oplæg fra Netværket Mindre Jyske Gymnasier om ændring af elevfordeling  
 
Vi har i skrivende stund (d. 4/6) 67 eller 68 stx-ansøgere til næste år (én ansøger skal til 
optagelsesprøve – og at dømme ud fra hans karakterer, kommer han ikke til at bestå). Vi har 19 hf-
ansøgere + én omgænger. Vi har fået fordelt 5 ansøgere fra STUK, og Regionen har derudover 
hævet vores kapacitet fra 67 til 68 stx-elever. Men: Jeg er spændt på, om alle de overførte 
ansøgere møder op til den første skoledag! For at få ”en krog” i dem har jeg inviteret dem til et 
møde på onsdag d. 7/6 kl. 18.30, hvor en af vores studievejledere og jeg vil tage imod og fortælle 
dem om BG – og de skal også have lejlighed til at fortælle, hvorfor de ikke selv har valgt BG som 1. 
prioritet. 
 
Elevfordelingen ligger under STUK/UVM i år og de næste 2 år. Fra STUK har vi fået tildelt ”en 
endelige kapacitet” på 68 stx-elever og 28 hf-elever.  
Fra d. 1/6 har Region Midt overtaget fordelingen af årets ansøgere, og vi er pt oppe på en kapacitet 
på 70 STX-elever. Regionen kan stadig ændre på de forskellige kapaciteter på 
ungdomsuddannelserne, således at alle unge kan komme ind på en ungdomsuddannelse.  
STUK/UVM kører optagelserne de første 3 år, og herefter er det meningen, at arbejdet med 
elevfordeling helt og holdent skal overgå til regionerne. 
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CK skal sammen med andre ungdomsuddannelser mødes med Region Midt og se på, hvordan det 
er gået med fordelingen af elever i regionen. Det er mildest blandede erfaringer, man har gjort sig 
med den nye fordelingsmetode.   
CK er medforfatter på et brev fra de mindste gymnasier i landet, som ikke i tilstrækkelig grad er 
blevet sikret af den nye fordelingsaftale. I brevet forslår man en anden model, hvor de små 
gymnasier sikres bedre.  

 
Lige nu har vi 65 STX-elever og 5 som vi er usikre på om de kan komme ind. Vi har desuden 20 HF-
elever og tre, som pt ikke har retskrav på optagelse.  

 
Tommas: Det er et fantastisk ansøgertal. Godt gået af lærere og elever og alle, som har været 
inddraget.   
 
Hanne/ Tommas: Hvad er forklaringen på de gode tal?  
 
Kirsten: Vi har planer om at undersøge det, når de nye elever kommer til sommer. Altså ”Hvad der 
har fået dem til at vælge os”?  
 
Signe: Der er desværre flere indikatorer på, at fordelingsaftalen ikke har virket efter hensigten. BG 
er måske det gymnasium i vores område, der har fået flest elever fordelt.  
  
Claus: Det er svært at flytte lokale elever til BG, når de ikke har valgt os. Vi har fx fået overført en 
ansøger bosiddende i Ulstrup, som spiller elitefodbold i Randers, og som derfor har valgt et 
gymnasium i Randers. De 5 ansøgere, som BG har fået overført, har vi mødtes med i onsdags for at 
give dem en oplevelse af, at BG er et godt sted1.  

 
4. Budgetopfølgning og budgetrevision (AJ og CK) 

Bilag 4.1: Budgetopfølgning 1. kvartal 2023 og Revideret budget med kommentarer 2023 
Bilag 4.2: Budget 2023 og 2024 – Elevtal 66 + 16. 

Bilag 4.3: Lærernes brev til bestyrelsen 

Bilag 4.4: Budget 2023-24 – Elevtal 64 stx-elever + 20 hf-elever på alle 3 årgange – fremlægges ved 

bestyrelsesmødet. 

Lukket punkt.  

5. Nye Studie- og ordensregler 
Bilag 5.1: BG - Studie- og ordensregler – januar 2023 
Bilag 5.2: Fællesbrev om alkohol på ungdomsuddannelser 2023. 
 
De nye regler er gennemarbejdet af elevrådet og SU og har været forelagt personalet på et 
Medarbejdermøde. Bestyrelsen bedes forholde sig til afsnittene om alkohol, da det er et emne, 
som særligt optager landspolitikerne og Danske Gymnasier (DG), jf. bilag 5.2. Vores nye Studie- og 
ordensregler følger ikke anbefalingen fra fællesbrevet, som DG er medunderskriver af. 
 
Punktet udgår og bliver behandlet på næste møde. 
 

6. Nyt fra SU, elevrepræsentanter og ledelse 

 
1 Ingen af de 5 overførte elever dukkede op på første skoledag. De har alligevel fået plads på deres 1. prioritet. 
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Claus: Vi har fået ny kantineforpagter, Karina Møller, som har sit eget cateringfirma ud over sit 

arbejde på BG. Dealen er, at hun har mulighed for at lave mad på BG ud af huset. Hun betaler en 

husleje til BG, når hun laver mad ud af huset.  

Vi har skrevet høringssvar til Region Midt angående busforbindelser: Vi mister en formiddagsafgang 

fra Hammel - nr. 55. Det betyder, at man ikke kan møde til 2. modul. Man kan stadig møde ind til kl. 

8.00 (1. modul) og komme hjem kl. 13.30 (efter 3. modul) og 15.00 (efter 4. modul).  

Signe: Der har været en meget hård eksamensbelastning i dette skoleår. Der er kommet en ekstra 

eksamen på og en ekstra årsprøve.  

Thea har overtaget elevrådsformandsposten. Elevrådet er i gang med planlægning af 1. skoledag. 

Mange tak til Laura for hendes arbejde som elevrådsformand det forgangne år.  

Tommas: Der er kulturuge i Bjerringbro med indvielse af solcelleanlæg og Afrika-landsby på BG. Tak 

til Grundfos/PDJF-bevilling af penge til projektet. Solcelleanlægget har vi forpligtet os til at invetere 

i som klimakompensation for flyvningen til Tanzania i forbindelse med BeScience-projektet.  

Derudover har vi haft et møde med Nordea. Vi har mulighed for at lave nogle investeringer i 

kortfristede obligationer.  

Bestyrelsen giver tilladelse til at undersøge mulighederne for investeringer i kortfristede 

obligationer, så længe likviditeten ikke sættes over styr.  

7. Mødedato for næsteskoleår: KD udsender en Doodle  
- Oktober 2023 
- December 2023 

 
8. Evt. 
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_________________________________  _________________________________ 

Tommas Amstrup (formand)   Bjarne Grøn 

 

 

 

_________________________________  _________________________________ 

Karina Degryr Thomsen   Dennis Jensen 

 

 

 

_________________________________  _________________________________    

Martin Sanderhoff   Hanne Fonnesbæk 

 

 

 

_________________________________  _________________________________ 

Signe Skovmand   Kirsten Andreasen 

 

 

 

_________________________________  _________________________________    

Lone Vase Langballe    

 

 

 

__________________________________  _________________________________    

Thea Møller Halse 2.bx 

 


